
ΟΝΟΜΑΤΕΠΩΝΥΜΟ:………………………………………………………ΤΑΞΗ: Ε 
Θηλυκά σε –ος αρχαιόκλιτα: 

Ενικός   αριθμός 
Ονομ. η  οδός η   λεωφόρος η  διάμετρος 
Γεν. της  οδού της  λεωφόρου της  διαμέτρου 
Αιτ. την  οδό τη  λεωφόρο τη  διάμετρο 

Κλητ. (οδέ) (λεωφόρε) (διάμετρε) 
Πληθυντικός   αριθμός 

Ονομ. οι  οδοί οι  λεωφόροι οι διάμετροι  
Γεν. των  οδών των  λεωφόρων των   διαμέτρων 
Αιτ. τις  οδούς τις  λεωφόρους τις διαμέτρους 

Κλητ. (οδοί) (λεωφόροι) (διάμετροι) 
        
1. Σύμφωνα με τα παραπάνω κλίνω τα ουσιαστικά: η  συνοδός, η διχοτόμος, η 
είσοδος            

Ενικός   αριθμός 
Ονομ.    
Γεν.    
Αιτ.    

Κλητ.    
Πληθυντικός   αριθμός 

Ονομ.    
Γεν.    
Αιτ.    

Κλητ.    
 
2. Συμπλήρωσε τα επίθετα στη σωστή πτώση. Επίθετα –ης,-ης,-ες .     ΒΜ σελ. 31 
 Οι …………………….. (συνεπής) άνθρωποι δεν αργούν στα ραντεβού τους. 
 Χαρακτηριστικό των …………………….. (επιμελής) μαθητών είναι να μην 

ξεχνούν τις εργασίες τους. 
 Λίγοι μπορούν να αγοράσουν …………………..(πολυτελής) κατοικίες. 
 Τα ………………. (ακριβής) αίτια του δυστυχήματος θα διευκρινιστούν στην 

ανάκριση. 
 Φροντίζω οι απαντήσεις  μου να είναι ………………… (σαφής). 
 Το πλεονέκτημα αυτής της……………………… (αμμώδης) παραλίας είναι ότι 

έχει χοντρή άμμο. 
 
3. Τα θηλυκά ουσιαστικά σε –εια που παράγονται από επίθετα σε –ης,-ης,-ες συνήθως 
γράφονται με έψιλον γιώτα (ει).  Π.χ. επαρκής-επάρκεια 
Γράψε το θηλυκό ουσιαστικό που βγαίνει από τα επίθετα σε –ης,-ης, -ες. 
λεπτομερής-ής-ές  →………………………………. 
επιεικής-ής-ές → ………………………………… 
συνεχής-ής-ές  → …………………………………. 
αξιοπρεπής-ής-ές  → ……………………………….. 
ειλικρινής-ής-ές →  ……………………………….. 
ασφαλής-ής-ές  →  ……………………………….. 
αυθάδης-ης-ες →  ……………………………….. 
  



Και μερικά πιο σπάνια επίθετα σε –ης -ης –ες  με τη σημασία τους: 
 
αναιδής = που δεν έχει το συναίσθημα της ντροπής, της σεμνότητας, ο ξεδιάντροπος και 
θρασύς (αναιδής συμπεριφορά) 

αδαής = που  δεν έχει γνώσεις ή πείρα σχετικά με κάτι, ανίδεος, άπειρος (αδαής από 
αυτοκίνητα) 
ανιδιοτελής= δεν αποβλέπει στο προσωπικό συμφέρον  (ανιδιοτελής χαρακτήρας) 
αχανής = πάρα πολύ μεγάλος σε έκταση, ο απέραντος (αχανής έρημος) 
εκτενής= που απλώνεται σε μεγάλη έκταση, ο εκτεταμένος (εκτενές κείμενο) 
εμβριθής= που εμβαθύνει, που ερευνά σε βάθος τα πράγματα με περίσκεψη και 
σοβαρότητα (εμβριθής μελέτη , εμβριθήςεξέταση) Αντίθετα: επιπόλαιος, επιφανειακός 

επικλινής = που έχει κλίση, ο πλαγιαστός  ο κατηφορικός (επικλινές έδαφος) 
κοινωφελής= που είναι ωφέλιμος για το κοινωνικό σύνολο, που εξυπηρετεί τις ανάγκες 
του κοινωνικού συνόλου (κοινωφελής σκοπός) 

αυτάρκης =έχει όσα του χρειάζονται χωρίς τη βοήθεια άλλου, οικονομικά ανεξάρτητος, 
αυτό που αρκείται σε όσα έχει, ο λιτοδίαιτος 

προσφιλής = πολύ αγαπητός (προσφιλής πατέρας), για κάτι που μας αρέσει (προσφιλής 
απασχόληση) 
 
προσεχής= ο πολύ κοντινός χρονικά, ο αμέσως επόμενος (προσεχής μήνας) 
 
παρεμφερής = που μοιάζει με κάποιον άλλο, παρόμοιος, παραπλήσιος (παρεμφερείς 
απόψεις) 

ολοσχερής = ολικός, ολοκληρωτικός (έχει αρνητική σημασία) (ολοσχερής καταστροφή) 
 
αφανής = που δε φαίνεται, που το όνομά του δεν είναι γνωστό (αφανής ήρωας) 
 
επιφανής = που είναι σπουδαίος και συνήθως γνωστός (επιφανής δικηγόρος, 
επιστήμονας) 
 
δουλοπρεπής = που συμπεριφέρεται προς τους ισχυρούς σαν να ήταν δούλος 
(δουλοπρεπής συμπεριφορά) 
 
φρενήρης = ανεξέλεγκτος, ξέφρενος, έξαλλος (φρενήρης κούρσα του αυτοκινήτου, 
φρενήρης ρυθμός) 
 
κλινήρης = που βρίσκεται στο κρεβάτι λόγω αρρώστιας 

αρτιμελής = που είναι σωματικά ακέραιος, που δεν έχει σωματικό ελάττωμα (αρτιμελές 
βρέφος) 
 
επισφαλής= που δεν είναι απολύτως ασφαλής, που διατρέχει κίνδυνο (επισφαλής υγεία, 
επισφαλής θέση) 


